

Musée de BMO Groupe financier
BMO Financial Group Museum

Musée de BMO Groupe financier
BMO Financial Group Museum
129, rue Saint-Jacques
Montréal (Québec) H2Y 1L6



Téléphone
514-877-6810



Plus d'information
bmo.com

Du lundi au vendredi
de 10 h à 16 h
(sauf les jours fériés)
Entrée gratuite

Monday through Friday:
10 a.m. to 4 p.m.
(closed on non-banking days)
Free admittance



La première banque
au Canada

Canada's first bank



BMO  **Groupe financier**
Financial Group

^{MD} Marque de commerce déposée de la Banque de Montréal.

® Registered trade-mark of Bank of Montreal, used under
licence. 02/18-0254

bmo.com

BMO  **Groupe financier**
Financial Group



Reflète le passé.

L'aînée des institutions bancaires au Canada conserve, depuis sa fondation en 1817, un riche héritage. Le Musée de BMO Groupe financier a reconstitué le bureau du premier caissier et vous fait revivre, par la présentation d'objets et de documents historiques, l'époque bancaire du XIX^e siècle. De plus, vous pourrez y voir d'éloquents témoins du patrimoine historique de la Banque de Montréal, tels d'authentiques accessoires d'époque, des photographies et une collection de monnaies, d'anciens chèques et des tirelires mécaniques.

D'un point de vue historique, le Musée ne saurait être mieux situé. Après avoir occupé pendant environ dix-huit mois des locaux loués sur la rue Saint-Paul dans le Vieux-Montréal, la Banque prit possession de son propre immeuble, à l'angle des rues Saint-Jacques et Saint-François-Xavier, au printemps de 1819. Cet immeuble - le premier construit au Canada à des fins strictement bancaires - était situé à l'emplacement actuel du siège social de l'institution.

Le Musée est situé dans le passage reliant la succursale principale BMO Banque de Montréal (majestueux édifice néoclassique construit en 1847) au siège social (1960).

Soyez les bienvenus dans notre îlot d'histoire et puisse votre visite être enrichissante et des plus agréables.

Musée de BMO Groupe financier



Reflections of the past.

From the day of its foundation in 1817, Canada's oldest banking institution has preserved a rich heritage. The BMO Financial Group Museum recreates the office of its very first cashier, and through a display of historical artifacts, documents and other paraphernalia, takes you back to the banking environment of the 19th century. You will have the opportunity of seeing eloquent testimonials to the Bank of Montreal's heritage, such as antique accessories and photographs, as well as collections of old coins, cheques and mechanical piggy banks.

From a historical standpoint, the Museum's current location could hardly be more fitting. After its first 18 months of operation in leased premises on Saint-Paul Street in Old Montreal, the Bank acquired its first building in the Spring of 1819, on the corner of Saint-François-Xavier and Saint-Jacques Streets. That building, the very first in Canada to be built specifically for banking purposes, was located on the current site of the Corporation's Head Office.

The Museum is presently located in the hallway between BMO Bank of Montreal's Main Branch (a stately neo-classic structure built in 1847) and its Head Office building (built in 1960).

Welcome to our historical quarters and may your visit be both enlightening and pleasant.

BMO Financial Group Museum